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1. De Duïtse Zaakgelastigde heeft hedenochtend een be
zoek gebracht bij Jhr. Reuchlin om ter kennis van de Neder
landse Regering te brengen, dat het inderdaad slechts de 

bedoeling is, om a.s. Zaterdag te Bonn te spreken over de 
ïrocedure. Waarschijnlijk kan men zich het verdere~~ 

oop zo voorstellen, dat elk van de zes Regeringe~' eigen 
vragenlijst opstelt, en dat daarna getracht zal w6rden deze 
te combineren in een gemeenscappelijke lijst. 

2. Er. Ms. Ambassadeur te Brussel heeft hedenmorgen 
telefonisch laten weten, dat de Heer van Zeeland van oor
deel is, dat er te BO~ niet gesproken kan worden over 
een gemeenSchappelijke~~agenlijst,voDdat de .nationale co& 
missies van advies verder zijn gevorderd met hun werk . 
Dit komt dus overeen met de Duitse zienswijze . 

De Heer van ~eland gaat echter nog verder, en 
stelt dat de Luxemburgse resolutie eigenlijk niet spreekt 
over een gemeensChafP'elijke vragenlijst; in ieder geval 
wil de Heer van Zee and zich het recht voorbehouden om 
zelf aan de ad hoc Assemblée vragen te stellen, indien 
over zijn eigen vragen in het kader van de zes geen over-

eenstemming zou kunnen worden bereikt . · 
Het wil voorkomen, dat wij aan de Heer van Zeeland 

zouden kunnen antwoorden, dat ook wij van oordeel zijn , 
dat het iedere Regering vrij staat, eigen vragen te stellen4 
de practijk zal waarschijnlijk wel uitwijzen, dat zonder 
al te veel moeite de nationale vragenlijsten gecombineerd 
zullen kunnen worden tot een gemeenschappelijke lijst. 

eneinde te verhinderen, dat men van Belgische 
zijde toch over het fond zou moeten praten, zal de Heer 
Valravens naar Bonn worden gezonden (Chef rr S), en niet 
de eer De Vadder, die de Belgische juridische expert is. 
De Heer Walravens zelf echter, gevoelt zich, naar hij aan 
Jhr. Beelaerts van Blo ~kland zeide, enigszins onzeker en 
zou daarom gaarne zien, dat van ederlandse zijde rur. Rip
hagen zou worden afgevaardigd. Het lijkt echter de vraag, 
of wij op deze suggestie zouden moeten ingaan; wellicht 
is het verkieslijk ook onzerzijds een hoofdambtenaar af te 
vaardigen, die over het fond niet zal kunnen mee~reken. 
Indien U.E. hiermede mocht instemmen, moge dezerzijds wor
d~n voorgesteld om bijv. ~k. Helb op te dragen de bespreking 
tn Bonn bij te wonen. . 
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Omtrent het verdere verloop van zaken betreffende 
de conferentie te Bonn op 4 dezer ter be~reking van een 
questionnaire voor de ad boc A6sembl~e voor het ontwerpen 
van een Europese politieke gemeenschap, kan het volgende 
worden medegedeeld. 

Hedenochtend deelde Hr. Ms. Ambassadeur te Bonn 
telefon~sch mede, dat voorz~ver zijn inlichtingen uitwe
zen, het de bedoeling zou zijn dat op bedoelde conferen
tie van experts een tekst van de questionnaire gereed ge
maakt wordt, vervolgens door de regeringen goedgekeurd en 
op Maandag 6 dezer voorgelegd aan de werkgroep vam de ad 
hoc Assemblée. Voorts deelde Admiraal de Booy mede dat ver
wacht werden functionarissen van het niveau van afdelings
chefs, zodat het hem beter scheen om niet de Heer van Klef
fens af te vaardigen. Van Franse zijde zal aan de bespre
kingen deelnemen de Heer Seydoux, terwijl Luxemburg ver
tegenwoordigd zal zijn door zijn gez,ant ter plaatse. Om
trent de vertegenwoordigers van andere landen was nog niets 
bekend. 

~ 
Vervolgens is de Duitse zaakgelastigde~officiële 

uitnodiging komen overhandigen, welke hierbij is gevqegd. 
Daaraan is als bijlage toegevoegd het eerste gedeelte van 
het Duitse voorstel voor de ontwe:r:p-questionnaire .• Het 
overige gedeelte schijnt nog in studie te zijn in Bonn 
(zoals ook Admiraal de Booy meende te weten)o . . 

Aan de Heer von Holleben is medegedeeld dat de Ne
derlandse Regering ni,et bereid was 03 de tekst van de 
questionnaire reeds Zaterdag a.s. in Bonn door haar ver
tegenwoordiger te laten bespreken en dat alleen een ver
tegenv. oordiger kon worden gezonden indien zeke.rheid be
stond dat hij niet geconfronteerd zou worden met een si
tuatie, welke zal neerkomen op het fixeren van een tekst. 
De Nederlandse vertegenwoordiger zou alleen machtiging 
ontvangen om deel te nemen aan een bespreking van de te 
volgen werkwijze. De Heer von Holleben beijverde zich om 
te verzekeren dat hij de situatie volledig begreep, dat 
het uiteraard niet mogelijk zou zijn om op zo korte ter
mijn van de regeringen een uitspraak te verlangen over een 
dergelijke ingewikkelde materie. Naar zijn zeggen zou de 
conferentie niet meer betekenen dan een poging om de be
handeling van de questionnaire op gang te brengen, zulks 
ter uitvoering van de in Luxemburg gemaakte afspraak dat 
de regeringen de formulering gezamenlijk zouden opstellen. 
Het Duitse ontwerp zou alleen bedoeld zijn als een basis 
voor de bespreking, waarin de experts van andere landen 
aanleiding zouden kunnen vinden om hunnerzijds te wijzen 
op punten, welke eveneens daarin zouden dienen worden te 
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betrokken, dan wel andere opmerkingen omtrent de inrich
ting van de questionnaire zouden kunnen worden gemaakt. 
Naar aanleiding van opmerkin@8n dezerzijds dat de Neder
landse Regering veronderstelde dat een grondige bestude
ring en volledige uitwerking van de questionnaire wel een 
periode van ongeveer drie maanden zou vereisen, antwoord
de de Heer von Holleben dat hij zich zUlksredelijk kon 
voorstellen, doch dat het Duitse initiatie bedoeld was 
om met de gezamenlijke opstelling een aanvang te maken. 
Daarbij werd dezerzijds er nog de nadruk op gelegd, dat 
het zeker ook de bedoeling van de Nederlandse Regering is 
óm de questionnaire zo spoedig mogelijk gereed te maken. 

Tenslotte werd opgemerkt dat van Nederlandse zijde 
de voorkeur eraan zou worden gegeven indien de eerste con
ferentie altb.a.u~ enige tijd zou kunnen worden uitgesteld, 
om tenminste~ gelegenheid te hebben zich voor te berei
den dan in de resterende drie dagen, waarin nog niet eens 
het volledig ontwerp beschikbaar was, mogelijk zou zijn. 
De Duitse zaakgelastigde zou zich nader met Bonn in ver
binding stellen en morgenochtend terugkomen net eventuele 
verdere berichten uit Bonn. 

Ingevolge U.E.'s opdracht is giateren, Dinsdag 30 
September, contact opgenomen met Hr. Mso Ambassadeur te 
Brussel, die aan de Heer van Zeel~ .mededeling heeft ge
daan van de aanvankelijke reactie van de Nederlandse Re
geri ng; De Heer van Zeeland nam een nog voorzichtiger 
standpunt i~, en betwijfelde ~elfs of het mogelijk zou 
zijn over de procedure te ~reken. 

1 Dcto ber 1952. 


